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Vigo, 28 de abril de 2021 


 


Despois da sesión da COAP celebrada o venres 23 de abril e a petición do seu presidente, como aclaración ao 
punto da orde do día relativo ao informe sobre a creación na Universidade de Vigo da área de coñecemento 
en “Enxeñaría e infraestrutura dos transportes” (530 no catálogo oficial de áreas de coñecemento) dende a 
dirección do Departamento de Física Aplicada (T08)  e da Escola de Enxeñaría Aeronáutica e do Espazo da 
Universidade de Vigo, 


 


FAISE CONSTAR QUE: 


A creación da área de coñecemento 530 de “Enxeñaría e Infraestrutura dos Transportes”, xurde como 
consecuencia natural da implantación do grao en enxeñaría aeroespacial no campus de Ourense e a 
necesidade de seguir potenciando a contratación de profesorado vinculado coa titulación. Isto xa resultou no 
pasado habitual na creación doutros estudos de Enxeñaría, como por exemplo no seu día o título de Enxeñeiro 
Superior de Telecomunicacións, que veu acompañada ca creación da área en Teoría do Sinal e Comunicacións 
e ca creación da área en Enxeñaría Telemática, con cadanseu departamento, ou na titulación de Enxeñeiro 
Superior de Minas, cas áreas de Explotación de Minas, Enxeñaría Cartográfica, Xeodésica e Fotogrametría ou 
Prospección e Investigación Mineira. A creación de novas áreas é polo tanto un proceso natural na evolución 
da Universidade. 


 


Nos estudios de Enxeñaría Aeroespacial, os contidos en materias relacionadas coas tecnoloxías dos transportes 
son fundamentais e moi variados, pois abarcan dende o deseño e planificación de instalacións aeroportuarias 
ata o transporte aéreo ou os sistemas embarcados, os vehículos aéreos non tripulados e os sistemas de 
navegación, entre outros. Por outra beira, o desenvolvemento de futuros estudos de mestrado, ou o 
desenvolvemento de futuras mencións non implantadas no grao na actualidade, involucra tamén contidos 
típicos da devandita área como son os relacionados con infraestruturas aeroportuarias, explotación e xestión 
das liñas de transporte aéreo e navegación aérea, entre outros. Está claro pois que a implantación desta área 
de coñecemento dará un servizo ao campus ourensán a través da docencia que se impartirá nun centro de 
recente creación como é Escola de Enxeñaría Aeronáutica e do Espazo (EEAE).  


 


Deste xeito, a creación da área 530 fortalecerá o desenvolvemento no Campus de Ourense do  ámbito 
aeroespacial, permitindo a contratación de profesorado especialista, e axudará a superar as carencias 
existentes na actualidade, xa que polo momento so existen dous doutores enxeñeiros aeronáuticos adscritos 
a tempo completo a EEAE, logo de cinco anos dende a implantación do grao. Desta maneira, fomentarase 
tamén a formación de grupos de investigación específicos en tecnoloxía aeronáutica, que polo momento ainda 
non se puideron desenvolver en plenitude no Campus de Ourense, sendo isto algo crucial para o completo 
desenrolo da EEAE.   


 


Por outra banda, o Departamento de Física Aplicada (T08) está fortemente vencellado ás distintas Escolas de 
Enxeñería da Universidade de Vigo dende a súa creación. Imparte na actualidade docencia nos distintos Graos 
en Enxeñería Industrial, de Telecomunicacións, de Minas, Enerxía, Biomédica e Aeroespacial. Conta tamén 
cunha presencia docente moi salientable nos distintos programas de Mestrado que se imparten nas diferentes 







	


	    
 


 


escolas, así coma nos programas de doutoramento, coordinando tamén un programa de doutoramento propio 
que forma con notable éxito doutores enxeñeiros dende hai máis de vinte anos. Deste xeito, a participación 
activa deste Departamento á formación en Enxeñería na nosa universidade nos distintos niveis de grao, 
mestrado e doutoramento é moi sólida. No caso particular da EEAE, é o único dos departamentos actualmente 
adscritos ó eido tecnolóxico que mantén na mesma unha traxectoria investigadora contrastada entre o PDI 
pertencente á xunta de escola, integrado en tres grupos de investigación que veñen funcionando durante máis 
de dúas décadas, captando proxectos que revirten nunha mellora das infraestruturas investigadoras e 
realizando publicacións científicas de impacto dende o campus ourensán en campos moi próximos as 
tecnoloxías aeroespaciais como son os UAVs (drons) as tecnoloxías láser ou a mecánica de fluídos, entre 
outros.  


 


O departamento t08 é chave para o sostemento e a xestión da EEAE dende o seu inicio, xa que actualmente é 
o que mais membros ten dentro do sector PDI na xunta de centro, así como membros vinculados ao seu equipo 
directivo e as diversas comisións de centro. De feito, todos os artigos no ámbito de coñecemento “Engineering, 
Aerospace” do JCR publicados por membros da xunta da EEAE foron realizados por PDI pertencente ao 
departamento t08. Ademais, todos os investigadores principais de grupos da Universidade de Vigo que 
pertencen á devandita xunta de escola, son do devandito departamento e salvo un caso, todos os proxectos 
de investigación acadados por membros da xunta da EEAE foron liderados por investigadores do departamento 
t08.  


 


Por outra banda, unha análise das publicacións JCR nos apartados “Transportation” y "Transportation Science 
& Technology" en toda a Universidade de Vigo indica que soamente un dos traballos publicados ten que ver 
co transporte aéreo e foi escrito por PDI da Facultade de Ciencias Económicas e Empresariais de Vigo, polo que 
o seu enfoque non é tecnolóxico, senón de impacto económico. O resto dos artigos publicados están 
relacionados fundamentalmente con comunicacións entre vehículos autónomos terrestres (70%, artigos da 
Escola de Telecomunicacións) coa inspección remota de estradas (14% artigos da escola de Enxeñaría de 
Minas) aspectos económicos do transporte (9% artigos na Facultade de Ciencias Económicas e Empresariais) e 
electrónica de vehículos terrestres (7% artigos na Escola de Enxeñaría Industrial). Polo tanto, na Universidade 
de Vigo hai unha carencia total de investigación en aspectos tecnolóxicos relacionados co transporte aéreo ou 
as infraestruturas aeroportuarias, que forman unha parte nuclear dos estudos de grao e mestrado en 
enxeñaría aeroespacial. 


 


Por todo isto, consideramos de interese estratéxico para a nosa universidade a creación da devandita área de 
coñecemento 530 para dar servizo aos estudos de enxeñaría aeroespacial e a súa adscrición ao departamento 
t08 da Universidade de Vigo por ser o que actualmente ten unha maior presenza e vinculación coa Escola de 
Enxeñaría Aeronáutica e do Espazo do Campus de Ourense. 


 


 


 


Manuel Martínez Piñeiro    Humberto Michinel Álvarez  


Director do Dpto. de Física Aplicada    Director da Esc. de Enx. Aeronáutica e do Espazo 


Universidade de Vigo    Universidade de Vigo 
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Escrito de Posicionamiento de los Departamentos: 
 


- Ingeniería de los Materiales, Mecánica aplicada y Construcción (T05) 
- Ingeniería Mecánica, Máquinas y Motores Térmicos y Fluidos (T03) 


 
en OPOSICIÓN a la aprobación punto 8 del orden del día del Consello de Goberno 
del jueves, 29 de abril de 2021, acerca de la creación del Área de conocimiento 530 
de Ingeniería e Infraestructura de los Transportes en el departamento T08 de Física 
Aplicada de la Universidade de Vigo. 
 
Los Consejos de Departamento cuyos Directores firman el presente escrito desean 
exponer los siguientes argumentos: 
 
 
Punto 1. Necesidad 
 


A los Departamentos de Ingeniería Mecánica, Máquinas y Motores Térmicos y 
Fluidos e Ingeniería de los Materiales, Mecánica aplicada y Construcción, no 
les consta la necesidad docente de la creación de dicha Área, ya que, en este 
momento, no hay carga docente planificada que indique dicha necesidad. Toda 
la carga docente planificada está cubierta por personal docente de Áreas ya 
existentes en la Universidade de Vigo. 


  
Punto 2. Procedimiento de adscripción 


 
En el caso de que esta necesidad estuviera justificada y, por tanto, la creación 
de esta nueva Área fuera necesaria, sería ineludible un proceso de estudio de 
la posible adscripción de dicha Área a un Departamento, siguiendo un 
procedimiento transparente y ajustado a la normativa y a los Estatutos de la 
Universidade de Vigo. 


 
Punto 3. Afinidad 
 


En la Resolución Rectoral del 1 de octubre de 2018, por la que se establece el 
criterio para determinar las áreas afines de las comisiones de selección para 
los concursos de acceso a los cuerpos docentes universitarios y profesorado 
contratado doctor en la Universidad de Vigo, se establece que las áreas afines 
a efectos de la composición de dichas comisiones, se hará en base a los 
campos CNEAI. 
 
Como se muestra más abajo, el área 530 – Ingeniería e Infraestructuras de 
los Transportes está en el Campo 6 – Ingenierías y Arquitecturas y Campo 
6(1). Tecnologías Mecánicas y de la Producción. En dicho Campo y Sub-campo 
están las áreas de los departamentos firmantes. Puede comprobarse que 
ningún área del departamento T08 comparte Campo CNAI con dicha área de 
conocimiento. Por tanto, a efectos de la Universidade de Vigo, el área 530 no 
es afín a ningún área del departamento T08. 
 
 
 


CAMPO-6. INGENIERIAS Y ARQUITECTURA 
CAMPO 6 (1).- TECNOLOGÍAS MECÁNICAS Y DE LA PRODUCCIÓN 
065. CIENCIA DE LOS MATERIALES E INGENIERIA METALURGICA 
083. CIENCIAS Y TECNICAS DE LA NAVEGACIÓN 
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115. CONSTRUCCIONES NAVALES 
250. ELECTRONICA 
295. EXPLOTACION DE MINAS 
495. INGENIERIA AEROESPACIAL 
500. INGENIERIA AGROFORESTAL 
505. INGENIERIA CARTOGRAFICA, GEODESICA Y FOTOGRAMETRIA 
515. INGENIERIA DE LOS PROCESOS DE FABRICACIÓN 
520. INGENIERIA DE SISTEMAS Y AUTOMATICA 
525. INGENIERIA DEL TERRENO 
530. INGENIERIA E INFRAESTRUCTURA DE LOS TRANSPORTES 
535. INGENIERIA ELECTRICA 
540. INGENIERIA HIDRAULICA 
545. INGENIERIA MECANICA 
550. INGENIERIA NUCLEAR 
555. INGENIERIA QUÍMICA 
565. INGENIERIA TEXTIL Y PAPELERA 
590. MAQUINAS Y MOTORES REMICOS 
600. MECANICA DE FLUIDOS 
605. MECANICA DE MEDIOS CONTINUOS Y TEORIA DE ESTRUCTURAS 
700. PRODUCCION ANIMAL 
705. PRODUCCION VEGETAL 
710. PROSPECCION E INVESTIGACION MINERA 
780. TECNOLOGIA DE ALIMENTOS 
785. TECNOLOGIA ELECTRONICA 
790. TECNOLOGIAS DEL MEDIO AMBIENTE 


 
 
Igualmente, en otras Universidades, se han marcado niveles de afinidad 
equivalentes entre Áreas de conocimiento.  
 
Uno de los documentos más comúnmente consultados es el caso de las 
Universidades Públicas de la Comunidad de Madrid quienes se basan en un 
documento propuesto por la ACAP (La Agencia de Calidad, Acreditación y 
Prospectiva de las Universidades de Madrid). En dicho documento, el Área de 
conocimiento de Ingeniería e Infraestructura de los Transportes (530) tiene 
las siguientes asociaciones: 
 


Asociadas I 
Área 510 Ingeniería de la Construcción 
 
Asociadas II 
Área 525 Ingeniería del Terreno 
Área 545 Ingeniería Mecánica 
 
Asociadas III 
Área 720 Proyectos de Ingeniería 
Área 540 Ingeniería Hidráulica 
Área 83 Ciencias y Técnicas de la Navegación 
Área 495 Ingeniería Aeroespacial 


 
Teniendo en cuenta estos niveles de asociación, esta nueva Área tendría que 
estar en el Departamento T05 (Departamento de Ingeniería de los Materiales, 
Mecánica Aplicada y Construcción), en el que está adscrita Ingeniería de la 
Construcción o, en su defecto, en el Departamento T03 (Departamento de 
Ingeniería Mecánica, Máquinas y Motores Térmicos y Fluidos), en el que está 
adscrita Ingeniería mecánica e Ingeniería aeroespacial.  
 
En ningún caso cabría adscribir esta Área a un Departamento que no sea del 
ámbito de la Ingeniería y Arquitectura, como el que se propone de Física 
aplicada. 
 
Este sería un caso inédito en la Universidad española y muy grave en la 
opinión de los firmantes, ya que escenifica una adscripción por razones ajenas 
a la normativa en vigor, a la lógica, a la coherencia y basada, aparentemente, 
en otros intereses que los firmantes rechazan. 
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Punto 4. Estatutos 
 


En el punto 4 del artículo 75 de los Estatutos de la Universidad de Vigo se 
especifica que: 
 
“4. O Consello de Goberno aprobará as comisións de selección por proposta 
dos departamentos. Estas estarán compostas por cinco membros 
pertencentes aos corpos docentes da mesma área de coñecemento ou, no seu 
defecto, de áreas afíns, todos eles cos méritos recollidos na lexislación vixente 
e de categoría igual ou superior á praza obxecto do concurso...” 
  
La asignación de esta nueva Área a un Departamento en el que no existen 
Áreas afines, imposibilitará la presencia de profesorado de dicho 
Departamento de la Universidade de Vigo en las comisiones de selección, 
evidenciando lo extraño y absurdo de su adscripción. 
 


 
Por todos los motivos expuestos anteriormente, los Consejos de Departamento de 
los Departamentos T05 y T03 de la Universidade de Vigo, según acuerdo unánime 
alcanzado en las respectivas reuniones de Consejo de Departamento del 28 de abril, 
SOLICITAN que sea denegada por el momento la creación del área 530 de Ingeniería 
e Infraestructuras de los Transportes y se abra un proceso de estudio que, con el 
amparo de la VOAP, analice la necesidad de dicha área de conocimiento y su 
adscripción al departamento más adecuado.  


 
 
 
 
 
 


En Vigo, a 28 de abril de 2021 
 
 


En nombre de los Consejos de los Departamentos: 
 
 
 
 


Los directores de departamento, 
 
 
 
 
 
 
 


T03 - Marcos López Lago  T05 - Antonio Collazo Fernández   
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Acta da sesión ordinaria do Consello de Goberno da 
Universidade de Vigo do 29 de abril de 2021, convocada 
para ás 09:30 h. en primeira convocatoria e ás 10:00 h. en 
segunda, na Sala 18 do Campus Remoto da Universidade 
de Vigo. 


Ás 10:00 do día 29 de abril de 2021 comeza a sesión, 
presidida polo reitor, na Sala 18 (Consello de Goberno) do 
Campus Remoto. O reitor, o secretario xeral e outros 
membros do equipo de goberno  asisten presencialmente 
no Paraninfo, xunto coas persoas que así o solicitaron con 
carácter previo. Os restantes asistentes conéctanse en 
liña, sen que consten particulares incidencias. Permítese 
asistir virtualmente, sen voz e sen voto, mediante un 
sistema de streaming con contrasinal por UVigo TV. 
Previamente ao comezo da reunión, expúxose o seguinte 
aviso: 


“Se hai problemas técnicos, inténtao de novo ou revisa se no teu 
correo te chega unha invitación a unha sala alternativa coa 
correspondente clave. 
NORMAS 
Conexión do micro e do vídeo: 


• Para a identificación dos membros por parte do secretario 
xeral (antes do inicio da sesión) 
• Nas quendas de palabra.  
Intervencións: máximo 5 minutos 


Uso do chat: para pedimentos de palabra e de “votación”. 
En cada punto: 


• Proposta de aprobación por asentimento 
• Petición de intervención coa palabra “debate” no chat (un 


minuto) 
• Se non hai petición de “debate” e de “votación”, 
procederase á aprobación por asentimento 
• Se hai petición de “votación”, farase coa ferramenta da que 
dispón a aplicación nun tempo limitado 
• Suma dos votos das persoas conectadas e dos membros 
presentes no Paraninfo que non estean conectados e anuncio 
do resultado das votacións por parte do secretario xeral”. 


 
 


 


 







 
 


Os asuntos a tratar son os seguintes, consonte á orde do día. Previamente o reitor avisa de que 
posiblemente retirarase o punto oitavo, á espera de atopar unha solución negociada ao mesmo. 


 


1. Aprobación, se procede, da acta correspondente á sesión ordinaria do 12 de marzo de 2021.  


Non se recibiron propostas de emenda en tempo e forma. 


 Apróbase por asentimento. 


 


2. Informe do Reitor.  


O reitor informa sobre unha serie de cuestións diversas: 


• Reurbanización do Campus de Pontevedra para a instalación dun Skate Park. Estase a 
traballar no convenio de colaboración co Concello.  


• Celebrouse no CGAC o 30 Aniversario da Facultade de Belas Artes. 
• Novas convocatorias de recualificación de profesorado (informará con maior detalle máis 


adiante, cando se reciba información do Ministerio). En todo caso, trátase de 3 
modalidades: xoves doutores (Margarita Salas), atracción de talento (María Zambrano) e 
mobilidade PDI. 


• Benvida a Eulalia Agrelo Costas como directora de área de Pontevedra. Agradecemento e 
despedida a Ana Soler. 


• Novo número da revista CREA. 
• Inauguración da planta de Biomasa de Pontevedra. Completarase a iniciativa cunha maior 


aposta polas enerxías renovables. Proximamente inauguraranse en Ourense e mais en Vigo 
instalacións de outro tipo. 


• Comité de sabias. Cátedra de feminismos: agradece a participación das persoas que 
traballarán, á Unidade de Igualdade e á Deputación de Pontevedra, que a financia. 


• Celebrouse a xuntanza constitutiva do comité consultivo do Campus Auga. Estase pendente 
da acreditación pola Xunta e agradece o traballo feito. 


• Visita institucional ao edificio Benito Corbal no Campus de Pontevedra. Haberá grupos de 
investigación (p.e. o de Mario Pansera, de Economía). Tamén se ubicará o Grao en Deseño. 


• Felicita a Santiago Lago e Xavier Lavandeira, que estarán no comité de expertos para a 
reforma do sistema tributario español. 


• Felicita a Jesús Simal Gándara, que entrou como membro da Real Academia de Farmacia. 
• Informa sobre as xuntanzas celebradas cara ao asunto dos espazos dispoñibles na cidade 


de Vigo: xuntanza con decanos/directores (5 de marzo) a iniciativa de Antonio Collazo; 
diversas Xuntas de centro; Claustro; preparación das consultas públicas e lanzamento da 
relativa ao alumnado de secundaria e de egresados. A comisión auspiciada polo Claustro 
preparou o texto da pregunta para a comunidade universitaria de titulacións concretas. O 
reitor entende que estas actuacións formarán parte dun debate que debería ser sosegado. 
Haberá tamén unha xuntanza cos representantes do CEUVI e asemade co PAS. No chat, 
Pedro Manuel Carro Parafita pregunta: “sobre a reunión co Ceuvi, hai xa resposta a algunha 
das preguntas que quedaran sen resolver? De ser así poderiamos ter outra. Entendo que aí  







 
 
se contan os documentos solicitados e non os estudantes que os solicitaron, que si non 
lembro mal somos menos de 19000. Manuel Ramos responde: “é número de certificados 
descargados. Obviamente un mesmo estudante pode ter descargado varios certificados”. 
O reitor confirma que haberá a xuntanza. Pedro Carro concorda. 


• Informa sobre o estado do proxecto lei da Universidade privada impulsada por ABANCA 
(IESIDE). Agarda que haxa modificacións na tramitación parlamentaria. Informa que existe 
unha segunda solicitude de Universidade privada, con mais titulacións que as propostas 
pola anterior. Lembra que houbo un posicionamento do Consello de Goberno e do Consello 
Social sobre este asunto. 


• A universidade acadou o primeiro posto en transparencia no ranking de Dyntra. Agradece 
o traballo feito. 


• Informa sobre os posibles criterios que se manexan a nivel ministerio para que unha 
universidade sexa recoñecida como tal. Actualmente só hai 12 que as cumpren, unha de 
elas, a de Vigo; tamén a USC, o que evidencia a fortaleza do sistema universitario público 
galego. 


• Sobre a evolución no uso da sede electrónica, amosa unha gráfica que pode resumirse do 
seguinte xeito: 


o Rexistro online: 83,2% 
o Rexistro presencial: 16,8% 
o Indica asemade os datos relativos a certificacións e outros procedementos 


automatizados co uso do selo electrónico, existentes e en preparación. 
• Así mesmo, a sinatura dixital de actas evolucionou desde o 57,08% no curso 2018-2019 ata 


o 99,4% no curso actual. 
• Informa da situación do servizo de reprografía nos tres Campus e indica, respecto da 


licitación, que a Universidade está a traballar desde hai meses nun novo e complexo prego 
de condicións para licitar un servizo completo de copistería. 
O prego constará de 3 partes: 
– Modalidade de pago por páxina sen opción de compra de diferentes equipos de 


impresión. 
– Servizo de fotocopiadora en réxime de autoservizo. 
– Contratación dun servizo para a comunidade universitaria de reprodución, escaneado 


e fotocopiado de textos, arquivos e imaxes en réxime atendido por ámbitos. 
Solicitarase no devandito prego 2 servizos atendidos: 


 Un no Campus de Marcosende (biblioteca central), 
 ademais dun servizo atendido en xornada completa no Campus da Xunqueira 


en Pontevedra. 
• En canto á situación causada pola pandemia, o reitor informa sobre: 


o Equipamentos dotados (con especial referencia ás Aulas Integra). 
o Evolución de casos de COVID. 
o Cribados masivos levados a cabo na UVigo. 


• O reitor dedica especial atención á información sobre o próximo plan galego de financiación 
universitaria. En primeiro lugar, lembra as características esenciais do plan actual (2016-
2021). O Plan de financiamento actual, en canto a financiamento estrutural custe estándar 
baséase principalmente en: 
– Créditos matriculados 
– Estruturas fixas sobre as que a universidade ten que facer as súas políticas de persoal. 


 







 
 
• Debido á evolución á baixa de alumnado matriculado o financiamento estrutural cubre en 


torno ó 70% do custe real da Uvigo (e das outras universidades do SUG). 
• Na negociación actual preténdese que a Xunta de Galicia incremente o financiamento 


estrutural en dous aspectos: 
– Maior financiamento dos créditos matriculados. 
– Incorporación do mantemento dos edificios (RAM) considerando as necesidades reais 


das universidades. 
• En canto ó financiamento por resultados, do cal recibimos o 33,3% dos ingresos, tamén hai 


debate: 
– Actualización do panel de indicadores 
– Introdución de indicadores de futuro, relativos á Sustentabilidade e o Medio Ambiente 
– Preténdese que os indicadores estean axustados en termos per capita, non absolutos. 


• Tentarase facer os axustes necesarios no modelo en vigor para cubrir as carencias 
detectadas: 
– Cadros de persoal de administración e servizos 
– Cadros de persoal docente e investigador 
– Recoñecemento de toda a docencia impartida e maior financiamento por crédito 
– Financiamento da investigación 
– Integración do financiamento RAM 


• Sobre as novas titulacións G2030 


 


 


 


 







 


 


Comenta especificamente, o caso de intelixencia artificial, que poderá ser grao, e lembra que a 
Universidade de Vigo non renuncia a reclamalo de ser así para a Escola Superior de Enxeñaría  
Informática do Campus de Ourense. Agarda que haxa un acordo sobre este asunto. Comenta 
brevemente o reitor outros aspectos menos relevantes en relación con mestrados concretos.  


Sobre as novas titulacións, as liñas básicas son: 


Grao: 


–  Catálogo de aproximadamente 10 novos non existentes. 


–  As universidades poderemos propoñer novas/reconfiguracións. 


–  Será nos 5 ámbitos. 


–  Comenta novamente o caso de intelixencia artificial.  


Máster: 


–  Galicia 2030. 


–  As universidades poderemos propoñer novas/reconfiguracións. 


Doutoramento: 


–  Queda en mans das Universidades. 


Finaliza falando do acordo sobre os criterios para avaliación de adecuación das titulacións, iniciativa 
conxunta do PP-PSOE no Parlamento. 


O reitor informa asemade aos representantes de estudantes da posibilidade de recoller o cribado 
na cafetería de peritos en Vigo-Peniche. 


 


3. Aprobación, se procede, do calendario académico do Centro Universitario da Defensa da Escola 
Naval de Marín para o curso 2021/2022.  


O reitor cede a palabra ao secretario xeral quen sinala que a proposta foi achegada coa 
documentación aportada aos membros deste órgano, e que coincide, en esencia, co aprobado fai 
dous cursos académicos, dado que o do curso pasado houbo de ser modificado por mor da 
pandemia. 


Apróbase por asentimento a o calendario proposto polo CUD. 







 
 


4. Aprobación, se procede, do acordo das universidades públicas do sistema universitario de 
Galicia sobre os procedementos de admisión aos estudos universitarios oficiais de grao do SUG 
para o curso 2021/2022 


O reitor cede a palabra á vicerreitora de Captación de Alumnado, Estudantes e Extensión 
Universitaria, quen indica que se trata dun trámite habitual, que o texto do acordo foi incorporado 
xunto coa documentación e que o mesmo non presenta unha variación fundamental respecto de 
anos anteriores, agás en cuestións de detalle, como no acceso de estudantes de cursos formativos 
e nas ponderacións de algúns graos que xa foran aprobadas o ano pasado. Debe ser aprobado polos 
Consellos de Goberno das tres Universidades do SUG. 


Apróbase por asentimento. 


 


5. Aprobación, se procede, da modificación do PCEO Turismo-Xeografía e Historia.  


O reitor cede a palabra ao vicerreitor de Ordenación Académica e Profesorado (VOAP) quen indica 
en que consiste a modificación, a solicitude do estudantado e apoiada por ambos decanatos: 


• Dirección e xestión de entidades turísticas II pasa a 1.º (2.º cuadrimestre) 
• Contabilidade de organizacións turísticas II pasa a 1.º (2.º cuadrimestre) 
• Arte clásica pasa a 2.º (2.º cuadrimestre) 
• Metodoloxía da historia pasa a 2.º (2.º cuadrimestre) 


 
Apróbase por asentimento a modificación proposta. 


 


6. Aprobación, se procede, das declaracións de interese de verificación/modificación de títulos 
de grao, mestrado e doutoramento.  


O reitor cede novamente a palabra ao vicerreitor de Ordenación Académica e Profesorado, que 
pasa a expoñer as declaracións de grao e posgrao: 


GRAO 


•  Novas propostas 


– Grao en Deseño (prorrogada) 


– Grao dual en Enxeñaría da Automoción (prorrogada) 


•  Modificacións 


– Grao en ADE – IESIDE 


– Grao en Enxeñaría Mecánica – CUD 


– Grao en Publicidade e Relacións Públicas 







 
 


O vicerreitor de Organización Académica e Profesorado comenta brevemente o caso do grao de 
IESIDE, así como o de Publicidade, que foi inicialmente proposto pero que finalmente decaeu. 


Apróbanse as declaracións de interese de grao. 


MASTER 


•  Novas propostas: 


– MU en exercicio terapéutico e funcional en fisioterapia 


– MU en ensinanza de español como lingua estranxeira ou segunda lingua 


– MU en enxeñaría biomédica 


– MU en química sanitaria 


•  Modificacións: 


– MU en enxeñaría informática 


– MU en dirección pública e liderado institucional 


– MU en ciberseguridade 


O vicerreitor de Ordenación Académica e Profesorado comenta brevemente algunhas 
peculiaridades das solicitudes propostas, con especial énfase no MU en exercicio terapéutico, onde 
existe certo contencioso entre a titulación de Fisioterapia e a de Ciencias da Actividade Física e do 
Deporte, polo reparto de competencias correspondente a cada un. Hai diversos informes ao 
respecto de varios órganos. Cede a palabra a Eva Lantarón (decana da Facultade de Fisioterapia) e 
a Óscar García García (decano da Fac. de CC. da Educación e do Deporte) para que expoñan as súas 
posturas. A primeira comenta que lamenta a situación creada, pero defende a súa postura sobre a 
base dos informes do Ministerio de Sanidade, que entende son moi contundentes (da lectura a un 
deles, que foi xa achegado coa documentación) en apoio dos seus argumentos, favorables a que as 
competencias correspondan á titulación de Fisioterapia. Óscar García agradece a invitación e 
lamenta asemade a situación creada. Manifesta a disconformidade do seu centro coa declaración 
de interese, que foi recollida nun informe remitido á Reitoría e ao que se refire, e que se centra nas 
competencias que corresponden á súa titulación, publicadas no BOE, comentando algunhas das 
mesmas e as compara coas de fisioterapia, centrándose no concepto de exercicio físico, que 
entende lles corresponde. Afirma que debe existir unha conexión entre o seu grao e o master 
proposto, segundo a normativa que manexa, entre elas, diversas leis autonómicas. Critica a 
resposta contida no informe do Ministerio manexado pola decana de Fisioterapia. Comenta que, 
de saír adiante, se creará inseguridade dado que é posible que se xudicialice o proceso, recalcando 
a súa opinión contraria á declaración de interese. Eva Lantarón alude ao concepto de fisioterapia 
segundo á súa Orde CIN e á etimoloxía da palabra, que remite ao exercicio. Óscar García alude á 
definición de exercicio físico segundo o sistema nacional de saúde e comenta que nunca tivo 
problemas cos fisioterapeutas no reparto de competencias. Reivindica o valor da súa especialidade. 
O vicerreitor de Ordenación Académica e Profesorado pensa que o asunto é complexo e a propia 
Asesoría Xurídica así o entendeu tamén, propoñendo una comisión decisoria e recomendando o 
acercamento das posturas, baixo o risco de que estes asuntos sexan xudicializados. O vicerreitor  







 
 


tentará acercar posturas e facer consultas externas. A postura da COAP foi aceptar a solicitude, 
pero non avanzar na memoria ata que se solucione o conflito de competencias e propón que se 
aprobe así. O reitor comenta que se tentará facer unha labor de mediación desde o equipo de 
goberno. Defende, no entanto, que a Facultade de Fisioterapia debe contar con un máster.  


Emilio Fernández pregunta pola situación do máster en enxeñaría aeroespacial. O reitor comenta 
que estase a elixir un novo equipo na Escola de Enxeñaría de Caminos da UDC e estase á espera de 
que o seu reitor lles comente o acordo acadado coa UVigo, sobre o que houbo certas discrepancias. 
Os atrancos adiaron a posta en marcha, que xa non parece posible para o curso vindeiro, aínda que 
se seguirá a intentar. 


Apróbanse as declaracións de interese, constando o matiz respecto do MU en exercicio terapéutico. 


DOUTORAMENTO 


•  Modificacións: 


– PD en tecnoloxías da información e das comunicacións (DocTIC) 


– PD en xeotecnoloxías aplicadas á construción, á enerxía e á industria 


Apróbanse por asentimento as propostas presentadas, co matiz indicado no máster en exercicio 
terapéutico. 


 


7. Aprobación, se procede do plan de recoñecemento da docencia en galego. 


O reitor cede a palabra ao vicerreitor de Ordenación Académica e Profesorado que pasa a expoñer 
as liñas básicas do plan, informado positivamente pola COAP e aprobado por asentimento na mesa 
de negociación. 


• Tres anos de duración por edición 


• Bolsa de recoñecemento do 10 % da docencia impartida en galego: 


– Acumulable 
– Máximos: 2021/2022 – 2 %, 2022/2023 – 4 %, 2023/2024 – 4% 


 
• Avaliación tras os primeiros tres anos 


• Verificación por informe do profesor/a e posibilidade de medios adicionais 


• Complementado con plan de formación 


• Teito de 3500 horas por edición, do plan de recoñecemento da docencia en galego. 


José Manuel Cruz Freire indica no chat o seguinte: “na presentación que fixo o reitor no punto 2 
indicouse que por iniciativa parlamentaria PP-PSOE (9558 – 11/PNC-000989) – 28/2/2021, dentro 
dos novos criterios para avaliación da adecuación das titulacións, do cales o reitor se congratulou, 
vaise a incluír a “captación de alumnado fora do SUG”. Por suposto, non estou en contra de que se  







 
 


imparta a docencia en galego, pero estás medidas que se están propoñendo para incentivar que o 
maior número posible do PDI imparta a súa docencia en galego, igual non nos van a axudar moito 
a incrementar este novo criterio de “captación de alumnado foro do SUG””. Rebeca Pilar Díaz 
Redondo comenta: “o alumnado fora do SUG non ten que ser estranxeiro” e “creo que nese caso 
poderíamos ter problemas de captación de estudantado nacional, de fóra de Galicia”. Francisco 
Javier García Cutrín: “Suponse entón que temos que modificar os POD enviados onte?”. O reitor 
resposta que si, chegado o caso de que sexa necesario. Francisco Javier García Cutrín indica: “sería 
unha boa recomendación, que se acumule” e o vicerreitor contesta. O reitor agradece a labor 
sindical e da mesa de PDI. Pensa que imos pola liña correcta neste eido. 


Apróbase por asentimento o plan. 


 


8. Aprobación, se procede, da creación da área de coñecemento de enxeñaría e infraestrutura 
dos transportes.  


O reitor cede novamente a palabra ao vicerreitor de Ordenación Académica e Profesorado, que 
cede a palabra ás persoas invitadas, indicando que na COAP non se informou, dada a controversia 
que se espertaba. Xurdiu un dobre debate sobre se era necesario crear unha nova área e, de ser 
así, onde debía ser creada, así como diversas cuestións conexas a tal respecto. O vicerreitor solicitou 
un informe á Escola de Enxeñaría Aeronáutica e do Espazo e remitiron un informe asinado polo 
director da Escola e o director do departamento de Física Aplicada. O reitor lembra o compromiso 
coa Escola de Enxeñaría Aeronáutica e do Espazo e non pensaba que o asunto fora a ter as derivadas 
que xurdiron. A postura non está completamente clara e pensa que se pode levar a cabo unha 
negociación, aínda que está disposto a tomar a decisión que entenda máis acaída. O director da 
Escola de Enxeñaría Aeronáutica e do Espazo, Humberto Michinel, agradece a invitación a participar 
no Consello e comenta que enviaron onte un escrito ao presidente da COAP, respecto da creación 
desta área remitido desde o seu centro e asinado tamén polo director do departamento de Física 
Aplicada e procede a lelo (ANEXO I). Antonio Collazo intervén primeiro como director do 
Departamento de Enxeñaría dos Materiais, Mecánica Aplicada e Construción. Lembra o seu 
posicionamento na COAP sobre este asunto, ao redor da xustificación desta solicitude. Na segunda 
parte da súa intervención da lectura a un escrito do seu departamento e do de Enxeñaría Mecánica, 
Máquinas e Motores térmicos e Fluídos, implicados no asunto, e que se remitiu á Secretaría Xeral 
(ANEXO II) e que se centra asemade no cuestionamento sobre a creación da dita área e a súa 
adscrición. Comenta que, posiblemente, hai un terceiro departamento de enxeñaría (T01) que 
podería estar involucrado. Desde o punto de vista persoal, comenta o procedemento de creación 
de listas de agarda en comparación coa desta área. Cre que o procedemento a seguir é mellorable. 
Pon o énfase no carácter construtivo da súa intervención e refírese a algúns dos argumentos 
manexados polo director da Escola de Enxeñaría Aeronáutica e do Espazo, quen lle resposta 
agradecendo as formas da intervención de Antonio Collazo e amósase disposto a seguir estudando 
o asunto. Lembra que cando falou co equipo reitoral non pensou que fora a haber polémica e que 
a proposta confía en que se axuste á normativa. O director do Departamento de Física Aplicada 
agradece a intervención e indica que tampouco a súa intención foi xerar controversia, desde que 
recibiron a proposta da Escola de Enxeñaría Aeronáutica e comenta como foi o traxecto da mesma. 
Comprende as alegacións de Antonio Collazo a amósase disposto a un diálogo construtivo. O reitor 
recolle a luva. Antonio Collazo agradece a intervención do director do Departamento de Física 
aplicada e matiza a súa postura, insistindo no asunto do procedemento a seguir. Marcos López Lago  







 
 


apoia no chat a postura de Antonio Collazo. O vicerreitor de Ordenación Académica e Profesorado 
fai un repaso do acontecido co profesorado de Enxeñaría Aeroespacial e a súa mellora gradual 
desde 2018. Pensa que pode haber un problema de “identidade departamental” que é o que está 
enriba da mesa. Agradece as mans tendidas de todo o mundo e se seguirá a traballar.  


Retírase o punto por asentimento. 


 


9. Aprobación, se procede, de primeiras edicións de cursos de especialista.  


O reitor cede a palabra ao vicerreitor de Ordenación Académica e Profesorado quen expón as 
edicións pendentes de aprobación: 


• Curso de especialista internacional en termalismo e spa: 


– Do 23/9/2021 ao 29/7/2022 
– 36 créditos 
– Semipresencial 
– Prazas: 15-25 
– Taxas: 800 € 
– Facultade de Ciencias da Educación e Traballo Social. Colaboran: Escola de Enfermaría de 


Ourense, Instituto Politécnico de Bragança, Balneario de Baños de Molgas, Balneario de 
Cortegada, BeOne Ourense, Fundación Neuroburgas, Termas de Outariz, Termas de 
Prexigueiro. 
 


• Curso de especialista en dereito laboral e da seguridade social: 


– Do 2/7/2021 ao 26/2/2022 
– 21 créditos 
– Prazas: 30-50 
– Virtual 
– Taxas: 750 € 
– Facultade de Ciencias Xurídicas e do Traballo 


 
Apróbanse por asentimento as propostas de curso de especialista. 


 


10. Aprobación, se procede, dunha solicitude de comisión de servizos no Departamento de 
Dereito Público.  


O reitor cede a palabra ao vicerreitor de Organización Académica e Profesorado, quen comenta a 
solicitude: 


• Solicitante: Pablo Menéndez García 


– Catedrático de universidade na área de Dereito Administrativo 


– Universidad Rey Juan Carlos 







 
 


– Efectos: 1 de maio de 2021 


– Duración: 1 ano e 4 meses 


– Informe favorable do Consello de Departamento 


Apróbase por asentimento a solicitude. 


 


11. Toma en consideración do recurso potestativo de reposición fronte ao acordo do Consello de 
Goberno, do 12 de marzo de 2021, polo que se aproba a normativa de elaboración do POD 


O reitor cede a palabra ao secretario xeral quen indica que a Asesoría Xurídica, no seu informe que 
foi achegado coa documentación, propón inadmitir o recurso e non conceder a suspensión 
solicitada. Dado que un afastamento do criterio da Asesoría neste punto debería ser motivado, se 
propón seguir o mesmo criterio. 


Inadmítese o recurso consonte o criterio indicado pola Asesoría Xurídica. 


 


12. Aprobación, se procede, da proposta de incorporación da Universidade de Vigo á agrupación 
sen ánimo de lucro SIGMA-AIE, para a súa posterior elevación ao Consello Social.  


O reitor cede a palabra ao vicerreitor de Organización Académica e Profesorado quen explica a 
proposta sobre a base dunha presentación e expón o seguinte, sinalando as Universidades 
participantes neste proxecto: 


Fundada en 1996, SIGMA AIE é unha asociación sen ánimo de lucro integrada por catorce das 
institucións académicas máis importantes de España. A súa actividade céntrase en axudar ás 
institucións de educación superior a optimizar a súa xestión con tecnoloxías da información (TI), 
proporcionando as mellores solucións posibles para a xestión académica, a docencia e a 
investigación. A nivel internacional, SIGMA participa asemade en diferentes asociacións de 
influencia europea como EUNIS (European University Information Systems), EuroCRIS (Current 
Research Information Systems) EAIE (European Association for International Education) e tamén en 
proxectos europeos como EWP (Erasmus Without Paper). 


A Universidade de Vigo está interesada en solicitar a adhesión a esta entidade, xa que para acceder 
aos seus servizos é preciso ser socio, adquirindo unha porcentaxe determinada do capital social. De 
acordo co plan de crecemento da AIE, para unirse como membro, a UVigo participaría cunha achega 
inicial de 20.034 €, segundo se indica no protocolo que se axunta. Neste sentido, por unha banda, 
o artigo 75.3º n) da Lei 6/2013, de 13 de xuño, do Sistema Universitario de Galicia, contempla, entre 
as funcións do seu Consello Social, “aprobar a creación, a modificación substancial ou a extinción 
das sociedades, fundacións ou outras entidades en cuxo capital ou fondo patrimonial teña 
participación a universidade, calquera que sexa a forma xurídica que adopten, así como a súa 
integración nestas” (subliñado engadido). Por outra banda, o artigo 16 m) dos Estatutos da 
Universidade sinalan que corresponde ao Consello de Goberno “promover a creación ou a 
participación na constitución de empresas, fundacións ou outras persoas xurídicas, de acordo coa 
lexislación aplicable”. 







 
 


Trátase dun primeiro paso para a mellora dos procesos de xestión na Universidade, comezando 
pola Escola Aberta de Formación, que sería o primeiro encargo que se faría. O reitor entende que 
se trata dunha boa aposta. 


Apróbase por asentimento elevar a proposta de incorporación ao Consello Social. 


 


13. Aprobación, se procede, do regulamento de prácticas académicas externas do estudantado 
da Universidade de Vigo 


O reitor cede a palabra á vicerreitora de Captación de Alumnado, Estudantes e Extensión 
Universitaria, que expón as liñas básicas do texto, que foi exposto publicamente. Natalia Caparrini 
presenta o proceso de tramitación e os antecedentes do mesmo (o regulamento actual data de 
2021 sobre a base dun RD de 2011, pero houbo unha modificación profunda en 2014 que non 
quedara reflectida na nosa normativa). Consta de un preámbulo e cinco capítulos, dúas disposicións 
adicionais e unha transitoria. A vicerreitora vai expoñendo brevemente os artigos, incidindo nas 
novidades respecto do réxime anterior. Fai un breve repaso das alegacións e da negociación das 
mesmas. O 53% delas foron sobre tres artigos: 8 sobre o artigo 3 (definición, características e 
natureza), 22 sobre o artigo 6 (duración, adicación semanal e horarios), 5 sobre o artigo 8 (requisitos 
das persoas solicitantes), 4 sobre o artigo 9 (requisitos das entidades colaboradoras), 3 sobre o 
artigo 10 (requisitos dos titores) e unha emenda sobre os artigo 11. O artigo 13 (prácticas externas 
curriculares) recibiu 10 emendas e o 17 (comisión xeral) dúas. O artigo 16 (prácticas en centros, 
servizos e unidades) é novo. O artigo 20 (calidade) recibiu unha emenda. O 22 sobre protección de 
datos tamén é novo. Chegaron tres suxerencias de servizos da UVigo fora de prazo pero a 
vicerreitora pregunta se se poden incluír, dado que melloran o texto. Refírense a engadir un último 
inciso no artigo 19 sobre a materia optativa; á disposición adicional segunda (sobre o acceso a 
solicitude do certificado negativo de delitos sexuais) e ao emprego da expresión “estudantado”. 
Solicita a aprobación en bloque do regulamento exposto e agradece o traballo da Unidade de 
Emprego e Emprendemento na elaboración da presente normativa. 


María José Ríos Santomé comenta no chat: “no artigo 17.1.e. Na administración temos unha Área 
de Emprego e Emprendemento, non vexo que se teña en conta para esta representación”. A 
vicerreitora aclara a situación e entende que a área está representada. María José Ríos entende 
que unha cousa é a representación política e outra a administrativa. O reitor pide a aprobación, con 
independencia de que se poidan facer achegas puntuais, dado que o prazo para as emendas xa 
finalizou. Susana Reboreda pregunta se a aprobación deste regulamento supoñerá renovar todos 
os convenios de prácticas. A vicerreitora indica que, en principio, si. Susana Reboreda pon un 
exemplo do seu centro e das dificultades que supón. A vicerreitora matiza a súa afirmación, 
indicando que se renovarán en tanto sexa necesario. 


Apróbase o regulamento por asentimento. 


 


 


 


 







 
 


14. Aprobación, se procede, do regulamento da comisión de ética (Cetic) da Universidade de Vigo. 
Revisión das alegacións presentadas. 


O reitor cede a palabra á vicerreitora de Investigación que comenta que o asunto xa foi exposto 
anteriormente e agora se centrará na revisión. Comeza agradecendo ás persoas que presentaron 
alegacións: 


• Marina Peña Peñabad, secretaria do CEEA 


• José Manuel García Estévez, membro do CEEA 


• Elena Padín, en nome do Comité Ético de Fisioterapia 


• África González (dúbidas) 


• Daniel Miles (parabéns) 


MEMBROS 


• Permitir manter a potestade independente dos comités para que o CETIC non supoña un 
obstáculo e un alongamento dos prazos. 


• Solicitan que siga funcionando de xeito independente (ralentizar os informes). 


• Necesidade de ratificación. Proposta: substituír por «dar conta». 


• Manter a nomenclatura de «comité» para cada un dos derivados e non de «subcomité». 


• Representante de estudantes cambio con maior periodicidade. 


• Art. 4g) membro da Vicerreitoría de Responsabilidade Social ou persoa que teña o cargo de 
vicerreitor/a de Responsabilidade Social? 


• Engádese un artigo 6 para os comités existentes e de nova creación. 


• Art. 7.3. Prazos para emitir os informes? Cada un dos comités establecerá os prazos de 
presentación e de avaliación destes segundo o seu regulamento interno. 


• Reunión baixo demanda 


• Engádese para clarexar: agás no caso de ensaios clínicos e doutros procedementos ou 
intervencións con humanos ou con mostras biolóxicas que requiran a aprobación do comité clínico 
do Sergas 


MODIFICACIÓNS  


Artigo 4: Composición e nomeamentos 


1. O Comité de Ética estará presidido polo reitor ou pola persoa titular da Vicerreitoría de 
Investigación e estará integrado polos seguintes membros. Intentarase garantir o principio de 
paridade, así como a representación equilibrada dos tres campus da Universidade de Vigo: 







 
 


g) A persoa titular da vicerreitoría con competencias en responsabilidade social. 


2. Os membros do Comité de Ética da Investigación, salvo os que o sexan en virtude do seu cargo, 
desempeñarán a súas funcións por un período de catro anos e poderán ser renovados por períodos 
de igual duración, salvo o estudantado de doutoramento, que será renovado cando finalice a súa 
tese de doutoramento. 


Artigo 6. Comités existentes e de nova creación. 


1. Para atender os cambios lexislativos, poder adaptar a estrutura ás necesidades de especialización 
e tratar o mellor desenvolvemento das súas competencias, o CETIC dispón inicialmente de dous 
comités independentes, cada un deles xa en funcionamento co seu propio regulamento: o Comité 
de Ética e Experimentación Animal e o Comité de Xestión de Riscos Biolóxicos. 


2. Asemade, contará cun Comité de Investigación con Humanos e Medio Ambiente, de nova 
creación, de acordo coas esixencias actuais en materia de investigación. 


3. Os distintos comités coordinaranse entre eles, ademais da súa relación directa co CETIC, e 
deberán emitir anualmente un informe ao Comité de Ética da Universidade de Vigo. 


4. O Comité de Ética e Experimentación Animal, o Comité de Xestión de Riscos Biolóxicos e o Comité 
de Investigación con Humanos e Medio Ambiente darán conta dos seus acordos ao pleno do CETIC. 


Artigo 8: Presentación e cualificación de proxectos 


8.1. A presentación da solicitude de avaliación de proxectos a cada comité, así como a 
documentación correspondente, deberá realizarse por vía electrónica, na aplicación informática 
creada para o efecto. Cada un dos comités establecerá os prazos de presentación e de avaliación 
destes segundo o seu regulamento interno. 


8.2. Os proxectos ou os traballos de investigación presentados ante o CETIC, unha vez examinada a 
correspondente documentación, agás no caso de ensaios clínicos e doutros procedementos ou 
intervencións con humanos ou con mostras biolóxicas que requiran a aprobación do comité clínico 
do Sergas. 


Apróbase por asentimento o regulamento presentado. 


 


15. Aprobación, se procede, da convocatoria para o 2021 de axudas de investigación e de 
mobilidade propias da Universidade de Vigo. 


O reitor cede novamente a palabra á vicerreitora de Investigación que expón a proposta: 


• Contratos programa con grupos de investigación (10 axudas de grupo- 80.000 € en 2021) 


• Preparación de proxectos internacionais de I+D (75.000 €) 


• Reparación de equipamento científico (7000 €) 


• Organización de congresos e de reunións científicas (36.000 €) 







 
 


• Realización, comisariado e montaxe de exposicións artísticas (6000 €). 


• Mobilidade: bolsas de viaxe (20.000 €) e de estadías en centros de investigación (60.000 €) 


Tramitación a través do módulo do SUXI e presentación do formulario de solicitude na sede 
electrónica. 


José Manuel Cruz comenta que lle parece pouco axeitado o feito de que só se poidan incluír dous 
méritos en certos apartados. Lembra que xa fixo esta intervención noutros Consellos de Goberno e 
que non lle parece unha boa razón a comodidade na tramitación, que se pode apoiar nos avances 
informáticos de xestión. Pensa que sucede algo parecido cos premios extraordinarios de 
doutoramento. Cre que non é unha boa mensaxe para os nosos investigadores/as. Debería poder 
valorarse todos os méritos sen restricións. Belén Rubio responde que en moitas convocatorias se 
limita o número de méritos que se poden presentar (sexenios, por exemplo). Pensa que os cartos a 
repartir son poucos e que debe axustarse o esforzo de xestión á contía das axudas, que moitas son 
para alumnado predoutoral. José Manuel Cruz insiste en que pode haber varios autores. Belén 
Rubio comenta que foi unha proposta dos representantes do alumnado de doutoramento que 
pediron que se considerase o número de asinantes. José Manuel Cruz amósase en parte de acordo, 
pero insiste na súa idea inicial e critica a comparación cos sexenios, dado que aquí se trata dunha 
concorrencia competitiva. O reitor está de acordo con parte dos argumentos de José Manuel Cruz 
e comprométese a estudar a situación de alumando que se puidera quedar sen bolsa, para sacar 
unha segunda convocatoria. Analizaranse as modificacións posibles cara ao ano que ven. A 
vicerreitora invita a José Manuel Cruz a a presentar unha proposta  e lembra que levamos dous 
anos con fortes peculiaridades no eido da mobilidade. Acepta algún dos seus argumentos. O reitor 
finaliza lembrando que a selección de méritos tamén existe en convocatorias internacionais. Se 
traballará para a seguinte convocatoria. Antonio Collazo está de acordo coa proposta do Reitor.   


Apróbase por asentimento. 


 


16.- Aprobación, se procede, do convenio polo que se crea o consorcio de CITMAGA e dos seus 
estatutos. 


O reitor cede novamente a palabra á vicerreitora de Investigación para que expoña o asunto: 


• Claustro-16/12/2020- Emisión de informe favorable para a creación do Centro Interuniversitario 
de Matemáticas- CITMAGA. 


• Consello de Goberno -21/12/2020- Aprobación da creación do Centro Interuniversitario de 
Matemáticas –CITMAGA. 


• Convenio de colaboración entre as universidades polo que se crea o Consorcio do Centro de 
Investigación e Tecnoloxía Matemática de Galicia. Foi validado polas asesorías xurídicas das tres 
universidades. 


• A súa creación supón tamén a transformación do consorcio ITMATI (Instituto Tecnolóxico de 
Matemática Industrial), que xa existía, e a súa integración no consorcio CITMAGA. 


• Xa foi aprobado nos consellos de goberno da USC e da UDC. 







 
 


Apróbase por asentimento. 


 


17.- Elección de representantes na Comisión de Estudos Propios: 1 PDI (humanidades/artes) e 3 
estudantes  


O reitor informa de que se presentaron as seguintes candidaturas: 


Persoal docente e investigador: 1 posto vacante 


• José Francisco Asís Montero Reguera 
 


Estudantes: 3 postos vacantes 


• Adolfo Bendoiro Mato (representante do PUM). 
• Daniel Couto Cancela 


 
Non é preciso celebrar eleccións ao non superar o número de candidaturas as prazas dispoñibles 


Resultan elixidas as persoas candidatas presentadas. 


 


18.- Elección de representantes no Comité de Dirección da EIDO: 1 PAS; 1 estudante do ámbito 
Campus do Mar; 1 estudante do ámbito Científico, 1 estudante do ámbito de Humanidades. 


O reitor indica que non se presentaron candidaturas.  


 


19. Quenda de intervencións. 


O reitor abre a quenda de intervencións. 


Susana Reboreda pregunta polos cambios en Docentia quinquenal. En concreto a valoración polos 
centros do desenvolvemento de certas actividades, dado que non resulta axeitado para os centros 
facelo. Asemade pregunta por certos aspectos da Excel que se proporciona.  


Francisco José Montero insiste no solicitado no último Consello sobre as coordinacións de grao, que 
se incorporen como cargos de xestión pola Xunta de Galicia. O reitor está de acordo e se fará a 
petición desde a Reitoría. 


Antonio Ramos Vázquez pregunta sobre o convenio asinado co Banco de Santander. A partir de 
2023 non se emitirán tarxetas en formato físico e pregunta que vai suceder coas funcionalidades 
que teñen na Universidade. Entende que o Banco está a incumprir o convenio dado que xa non as 
emite en formato físico. Pregunta como o estudantado as pode conseguir. O reitor indica que se 
examinará o convenio, dado que se trataba de empregar a app e pensa que case todo está xa 
axustado ao novo formato, agás cuestión menores nas que se está a traballar. O problema é o custo 
da tarxeta para o Banco, pero comprométese a dirixirse ao Banco, se os representantes do alumado 
nos facilitan a información. O alumno pon o exemplo das fotocopiadoras e certas facilidades que  







 
 


proporciona a tarxeta. Pensa que se pode mellorar a app do móbil, para equiparala á tarxeta. Outra 
pregunta é sobre a entrada en vigor do regulamento de estudantes. O reitor indica que está a 
piques de enviarse ao DOG, á espera da tradución. Antonio Ramos pregunta finalmente se cabe a 
posibilidade de publicar antes as actas. O reitor indica que a acta non se pode publicar ata que non 
se aproba, pero que se estudará se poden estar dispoñibles antes. 


 


Ao non haber máis asuntos que tratar, remata a sesión ás 13:45 h. do día 29 de abril de 2021, da 
que eu como secretario xeral dou fe, co visto e prace do reitor. 


 


                O reitor     O secretario xeral 
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